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Paradoxy doby a společnosti 
 

 

 S každými blížícími se volbami vzrůstá ve společnosti tlak dílčích 

uskupení (politických, hospodářských, ekologických i kulturních) k prosazení 

svých zájmů. Ne jinak tomu je i v těchto dnech. Z různých stran slyšíme: 

zvýšíme investice, přidáme důchodcům, zdigitalizujeme státní správu, snížíme 

daně, zrychlíme výstavbu dálnic, zatočíme s korupcí, ochráníme ohrožené, 

zkvalitníme vzdělání… a mnoho dalších vzájemně neslučitelných prohlášení.  

 Pokud se jedná o upřímně míněné sliby, patří tato forma politického 

předhánění a přehánění k přijatelným předvolebním praktikám demokratické 

země. Jistě je to lepší než jednohlasné volání po lepších zítřcích v následující 

pětiletce.  

 Realita po volbách bývá ale mnohem skromnější. Naštěstí vládu i 

parlamentní orgány tvoří jak ti, co slibovali vyšší důchody, více peněz na 

kulturu, školství či digitalizaci, tak i ti kteří vědí, že trvale se na dluh žít nedá, 

že trvalý ekonomický růst je chiméra, ze které nás dříve či později vyléčí 

klimatické změny, stěhování národů nebo neochota pracovat a vytvářet hodnoty 

užitečné životu. Žijeme v ekonomickém dostatku, jaký nezažila žádná generace 

před námi. I když převažuje názor, že se chováme jako společnost rozumně, 

moudře a hospodárně, existují stovky příkladů, které to popírají. 

Paradoxy: 

- Mendelova univerzita v Brně sleduje už 3. rok množství vyhozených potravin 

do popelnic.  Na vzorku 900 rodin z měst i venkova vyšlo 37 kg na osobu a rok 

potravin v popelnicích.  Samy rodiny odhadovaly množství na desetinu (4 kg). 

- velké téma každých voleb je migrace; výroky ...ani sirotka ...ani jednoho 

Afgánce, Syřana...nesouzní s počtem cizinců žijících v ČR (600.000, z toho 

polovina s trvalým pobytem) 

- paradoxní z pohledu užitečnosti jsou i mzdy; nejvyšší nepobírají vědci, 

zdravotníci, zemědělci -    profese pro fungování státu nepostradatelné, nýbrž 

fotbalisté, hokejisté, populární hudebníci 

- doma produkované potraviny (ovoce, zelenina, maso) jsou v supermarketech 

dražší než dovezené z Afriky a jižní Ameriky 

- paradoxem je i poměr občanů ochotných spravovat obec k počtu kritiků jejich 

konání 

- a stovky dalších...  

 Věřme, že budoucnost přinese méně paradoxů, méně lenosti, stesků a 

kňourání a více odvážných správců věcí veřejných na všech úrovních. 

 

        - jc- 
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Zprávičky ze školy a školičky 
 

Ve středu 1. září jsme v naší škole přivítali 32 školáků. Poprvé do 

školních lavic zasedli naši noví prvňáčci – Kristián, Rozitka, Damian, Anežka, 

Anastasija, Vendulka, Kája a Danek. Přišel je přivítat i pan starosta, který k nám 

pravidelně dochází na zahájení a ukončení školního roku.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Přejeme všem školákům, aby letošní školní rok byl stejný jako ty 

klasické, kdy žáci mohou chodit do školy, aby je učení bavilo a našli si nové 

kamarády, se kterými zažijí i spoustu legrace.              

                              -jk- 
 

 

TJ Sokol České Heřmanice 
    

Jsme tu zpět po třech měsících a tentokrát se Vám můžu 

pochlubit hned několika povedenými akcemi, které jsme v tomto 

období zvládli zrealizovat. 

Od začátku června se nám podařilo rozjet kiosek na hřišti. 

Na výborové schůzi jsme se dohodli, že kiosek dáme do pronájmu 

nebo seženeme osobu, kterou Sokol zaplatí a bude se o kiosek 
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starat. Velice nás potěšilo, když přišel s nabídkou fotbalový 

výbor, s tím že si kiosek vezmou pod svá křídla. A tak od června 

mají kiosek na starosti a myslím, že jim to jde skvěle! 

6. června byla první akce na hřišti, kde si mohl každý vyzkoušet zahrát 

Frisbee a k tomu si dát něco dobrého z grilu. 

20. června jsme spolu s Komunitní školou pořádali Den otců. Pro děti a 

tatínky byla připravena stezka od školní zahrady směrem na hřiště. Děti plnily 

úkoly a na hřišti na ně čekala odměna. 

27. června již tradiční Den dětí. Na děti všech věkových skupin čekaly 

soutěžní úkoly jako kop na branku, lukostřelba, střelba ze vzduchovky, slalom s 

vajíčkem a další, za jejichž splnění si mohl každý vybrat drobnou odměnu. 

Kromě soutěží byl pro děti k dispozici také skákací hrad, jízda na poníkovi, obří 

bublifuk nebo tvoření zvířátek z balónků. Počasí nám přálo a celou dobu nám 

příjemně svítilo sluníčko. Celkem soutěžilo přes 100 dětí v doprovodu rodičů, 

prarodičů, sourozenců a dalších, kteří jistě ocenili naše bohaté občerstvení. 

27. července jsme pořádali, taky už tradičně, pouťový turnaj. Jako první 

se nám představily naše děti, které si zahrály mezi sebou. O druhý zápas se 

postarala stará garda, pozvali si protihráče za Sloupnice, které zaslouženě 

porazili. Jako poslední zápas odehráli kluci z "Áčka". Jejich soupeřem byl tým 

ze Žamberku. Naši borci předvedli fanouškům, že i po dlouhé odmlce fotbalu 

jsou ve skvělé kondici a porazili Žamberk 6:1. Mezi zápasy si mohl každý 

zkusit štěstí v kopu na bránu a taky v tombole. Cele odpoledne doprovázelo 

krásné počasí a bohaté občerstvení. Zakončením celého dne byla diskotéka v 

podání Jardy Marcala. 

Od 5. - 7. srpna proběhl na hřišti první fotbalový příměstský kemp. 

Kempu se zúčastnilo 30 dětí. Vedoucí pro ně měli připraven pestrý program. 

Děti, rodiče i vedoucí byli nadšeni, a proto věříme, že se tento kemp stane 

tradicí. 

14. srpna v sobotu se odehrálo první mistrovské utkání našeho "Áčka". 

Jaroměřice byl první tým, který jsme přivítali na našem hřišti. Opět kluci 

nezklamali a vyhráli 10:4. K jídlu byla připravena grilovaná žebra a losos. 

Večer, jako při zahájení sezony, následovala diskotéka s DJ Šmejdířem. 

28. srpna, tento den patřil ukončení prázdnin s loutkovým divadlem z 

Vysokého Mýta. Bohužel dopolední počasí nepřálo, a proto jsme se rozhodli 

akci zrušit. Ale věříme, že se nám podaří najít náhradní termín. 

Naši fotbalisté, malí i velcí, zahájili sezónu. Rozpis najdete na našich 

stránkách nebo tady v Heřmánku. 

Myslím si, že akcí jsme zvládli udělat dost, a věříme, že je budeme moct 

dělat dál a že se budeme setkávat a sportovat bez omezení.  

Sledujte nás na facebooku a na našich internetových stránkách. Přeji 
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pěkný zbytek léta. 

 

      -km- 

 

17. Mikulášský pinec cup 

 
Dovolujeme si Vás pozvat na 17. ročník Mikulášského pinec cupu, který 

se koná 4. 12. 2021 ve společenském sále 

 

v Českých Heřmanicích. 
 

 

Startovné:  50 Kč 

Prezence: 12,30 - 12,45 hod.  

Zahájení turnaje: 13,00 hod.  

 

 

 

Turnaj je pořádán pro obyvatele a rodáky Českých Heřmanic, kteří 

nejsou registrovanými hráči. Pouze v případě malého počtu účastníků 

může být povolena výjimka pro hráče z jiné obce či města. 

 

Počet účastníků je bohužel omezen na 18 mužů a 10 žen. 

V případě velkého zájmu bude rozhodovat o účasti na turnaji datum 

přihlášení. 

 

 

Přihlášky je možné podávat: 

- telefonicky, nebo pomocí sms na tel. 605 250 395 

- e-mailem: m.sobel@email.cz 

- osobně u p. Sobela nebo u p. Roubínka 

 

 

U přihlášek podaných po 20. 11. 2021 nebude brán zřetel na 

skutečnost, zda je zájemce místní nebo z jiné obce či města. 

mailto:m.sobel@email.cz
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Těšíme se na Vaši účast.  

 

Pozvánka 
 

NA VALNOU HROMADU  

TJ SOKOL ČESKÉ HEŘMANICE, z. s. 
 

Vážení členové TJ Sokol České Heřmanice, z. s., 

přijměte prosím pozvání na Valnou hromadu, která se uskuteční v pátek 

17. září 2021 od 18 hodin na sále Kulturního domu v Českých 

Heřmanicích. 

 

 

Program jednání valné hromady: 

1. Zahájení a přivítání hostů 

2. Volba návrhové komise 

3. Volba zapisovatele VH 

4. Volba ověřovatelů VH 

5. Zpráva o činnosti TJ za rok 2020/2021 

6. Zpráva o hospodaření TJ za rok 2020  

7. Zpráva kontrolní komise 

8. Zpráva o členské základně 

9. Návrh plánu činnosti na rok 2021/22 

   10. Schválení rozpočtu na rok 2021 

   11. Strategické plány 

   12. Diskuse 

   13. Návrh a schválení usnesení VH 

   14. Závěr a občerstvení 

 

Těšíme se na setkání s Vámi. 

S pozdravem a přáním pěkného dne 

Ing. Karel Šimek 

předseda TJ Sokol České Heřmanice, z. s. 

email: tjsokol@ceskehermanice.cz 
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Hasičské zprávy 
 

Tábor 2021 
 

Letošní tábor se konal od 14. do 21. srpna. Účastnilo se ho 25 dětí a 10 

vedoucích včetně kuchařů. Děti byly rozděleny do 3 týmů a celý týden mezi 

sebou soupeřily ve spoustě her. Nemohla chybět ani noční hra, která patří na 

každý tábor. A i přes silácká slova několika chlapeckých hrdinů, zalitá 

slzičkami, všichni nakonec stezku odvahy prošli a nadšeně o ní vyprávěli ještě 

druhý den. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Na podzim máme naplánováno 6 soutěží, z toho 2 branné závody. Jeden 
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je pohárový a druhý je okresní kolo celostátní hry PLAMEN pro mladé hasiče.   
 

 Helena Domlátilová 

V sobotu 11. 9. proběhlo v Českých Heřmanicích, trochu netradičně 

v podzimním termínu, okrskové kolo v požárním sportu. Tradičně se soutěžní 

družstva utkala v požárním útoku a v běhu na 100m s překážkami.  Naše 

mládežnická družstva nám předvedla ukázky požárních útoků. 

Zároveň jsme s ročním zpožděním oslavili 135 let založení sboru. U této 

příležitosti jsme předali ocenění zasloužilým hasičům našeho sboru. 
 

 

 

 

 

 

         -př- 

 

Ikony 2021 
 

V polovině srpna se v naší farnosti uskutečnil několikadenní kurz tvorby 

psaní ikon. 

Účastníků bylo celkem 12, nejen od nás, ale i z okolí. Každý si vytvořil 

„svou“ ikonu a seznámili jsme se s tradičními postupy při jejich tvorbě. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Většina z nás tvořila poprvé a celý postup, vč. používání jen přírodních 

materiálů, byl zajímavý, např. použití barevných pigmentů ředěných ve žloutku 

SDH České Heřmanice vás zve na Hasičský ples, který se koná 

v sobotu 20. 11. 2021 od 20.00 hod. na sále Kulturního domu. 
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či pokládání zlatých plátků. 

K nejsložitější části jistě patřilo zobrazení obličeje, ale díky pomoci 

našeho lektora Martina Damiána se i toto povedlo. 

Atmosféra během kurzu byla spíše tichá za doprovodu duchovní hudby 

nebo čtení příběhu jednoho ruského ikonopisce. Člověk by ani nevěřil, jak 

napínavá a náročná je cesta pro toto umění. 

V neděli dopoledne kurz skončil nalakováním ikon a jejich požehnáním. 

Pro zájemce pak byla možnost výstavky, a tak tu byl Panthokreátor, 

Matka boží, sv. Václav, sv. Josef, sv. Máří Magdaléna či sv. Ludmila a další. 

V mnohých z nás zůstala jistě touha se zase někdy při tvorbě ikon setkat. 

                   -mn- 
 

Jarmark 2021 
 

V letošním roce se u nás, v Českých 

Heřmanicích, o pouti uskutečnil již 5. ročník 

Staročeského jarmarku. 

Některé stánky jsou nám již známé 

(perníčky, med a medovina, sýry, 

občerstvení…), ale každý rok se snažíme o 

obměnu a o zařazení nových věcí. Takovou 

jistě byla třeba střelnice, klukovský sen autora 

nápadu. Příprava je společná – např. tvorba 

růží, chvílemi složitá, ale jistě stála za to. 

Součástí jarmarku byla možnost výhledů 

z věže kostela, ale i rozhled po kraji z klece 

autojeřábu z výšky 70m. Dík p. Kubovému. 

I v letošním roce přijel řezbář a na žádost 

obce vytvořil postavy pro betlém. Zatím 

uloženo na sýpce, ale jistě bude možno ho 

vidět o Vánocích. Vzniká spíše otázka, kde 

bude vhodné místo? Na 

náměstí? U kostela? 

Pro děti byl připraven 

stánek Tonda Obal o třídění 

odpadu. 

K jarmarku patří i 

otevřený kostel, koneckonců 

pouť je ke cti sv. Jakuba. 

V minulých letech tu byla 

např. výstava obrazů Mgr. 
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Korbela, v loňském roce fotografie projektu Adopce na dálku. 

V letošním roce byl 25. červenec vyhlášen Světovým dnem prarodičů a 

seniorů, a tak jsme výstavu nazvali Naši prarodiče očima vnoučat. O výtvarnou 

část se zasloužily děti z MŠ (mnozí prarodiče se poznali) a o tu písemnou dříve 

narození. A jednou vzpomínkou bych výstavku připomněla. 

Nejlepší odkaz mé babičky. I ve vysokém věku při každém setkání 

připomínala: „Děti, mějte se rádi, pomáhejte si, neztrácejte víru a ani důvěru, 

víc po vás nechci.“ 

Rádi si to při každém setkání, my vnuci a vnučky, připomínáme. 

 

 Chci poděkovat všem, kteří pomohli s přípravou jarmarku, a i těm, kteří 

se postarali o dobré a příjemné pobývání na jarmarku. 

                                  -mn- 

 

Informace o čápech 
 

Tak letošní výjimečný rok čápů skončil.  Ano, v době, kdy čtete tyto 

řádky, jsou už čápi od 19. srpna na cestě do svých zimovišť v Africe. Naposledy 

byl náš „povedený“ pár na hnízdě viděn 19. 8. v brzkých ranních hodinách. A 

bylo to období plné změn! Jen krátké shrnutí: Počátkem roku byla provedena 

rekonstrukce hnízda. Netrpělivě jsme čekali, zda tuto změnu náš pár příjme. Na 

přelomu března a dubna jsme si mohli oddychnout – přijal. Ve chvíli, kdy se 

měla klubat z vajíček nová čápata, zasáhl svým krutým střeleckým uměním 

člověk a tím spustil lavinu událostí, o kterých jsem podrobně psal v minulém 

Heřmánku. Následně nový pár už nezahnízdil. Dlouhé nudné chvíle si krátil 

znečišťováním a poškozováním vozidel a podobně. Jak veliká část občanů do 
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těchto dnů jevila o čápy zájem, tak celá řada z nich zaujímala postoj k nim 

obrácený. A to jen díky tomu „anonymnímu“ čarostřelci. Ale ty už anonymní 

nejsi, tvé jméno celá řada občanů zná, znám jej i já! Hned druhý den po vyjití 

Heřmánku č. 2 jsem v poštovní schránce našel obálku od anonymního pisatele, 

ve které mně psal, že pokud hledám onoho střelce, tak je to ten a ten. Prostě jsi 

ubohý frajer, nic víc k tomu nemohu říct.  

Onomu novému páru popřejme šťastnou cestu do zimoviště a i zpět 

v jarních měsících. Aby se k nám vrátili do klidnějšího období. A k oné webové 

kamerce, kterou by mnozí z nás uvítali, mohu bohužel zatím informovat jenom 

toliko – je to přání, nezapadlo to, ale byli a jsou v současnosti k řešení jiné 

skutečnosti. Věřím, že když se povedla akce Rekonstrukce hnízda, že se povede 

nakonec i tato. 

                   -jr- 
 

 

Příměstský tábor Do pohádky 
 

Třetí a čtvrtý týden letních prázdnin se opět uskutečnil příměstský tábor 

pořádaný Komunitní školou České Heřmanice, z. s.. Letošním tématem bylo Do 

pohádky. 

V prvním týdnu od 19. 7. do 23. 7. 2021 děti hledaly svůj ztracený 

kouzelný poklad, se kterým zmizely i jejich kouzelné schopnosti. 
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V pondělí vedoucí tábora Pája, Klárka, Natálka a Renďa přivítaly 30 

malých skřítků. Následovalo seznámení s prostory a areálem mateřské školy. Po 

svačině jsme si zahráli několik seznamovacích her a rozdělili jsme se do 

pohádkových společenství Citrínů, Rubínů, Smaragdů a Safírů. Každé 

společenství si také vylosovalo svou bytost. Takto rozdělené děti zůstaly po 

zbytek prvního týdne. Odpoledne jsme si zahráli pár dalších her (Molekuly, 

Ocásky, kreslení křídami před školkou) a rozloučili jsme se natěšeni na příští 

den.  

Každý následující den jsme zahájili rozcvičkou a při poledním klidu jsme 

shlédli krátkou tematickou pohádku (např. Jak Pejsek s Kočičkou dělali dort). 

Během týdne se malí dobrodruzi dozvídali, jak získat zpět svůj poklad a 

kouzelnou sílu. Hráli jsme hry, jako jsou Skřítčí peníze; Bomba, potopa, nálet; 

hry s padákem; Škatulata, hýbejte se; slalom s balonky, bublifuky. Také jsme 

vyráběli skřítčí trička a královské koruny. V úterý nás navštívila paní doktorka 

Novotná, se kterou se děti dozvěděly nové poznatky o zdraví, a zjistily, jak se 

vyléčit bez svých ztracených kouzelných schopností.  

Za splnění všech těchto činností se nám nakonec podařilo získat celou 

cestu k pokladu, který jsme se v pátek vydali hledat. Malí skřítci objevili 

pamětní listy, kouzelné drahokamy, razítka a barevná tetování. 

Ve druhém týdnu od 26. 7. do 30. 7. jsme se seznámili s novými 

kouzelníky a opětovně jsme se přivítali s některými dětmi z prvního týdne. 

Tento týden pro nás Tajemný kouzelník nachystal zkoušku našich schopností a 

dovedností. Hráli jsme Honičku ve dvojicích, Mrazíka, Na jelena, Míchání 

lektvarů, oblíbenou hru Skřítčí peníze a trénovali koordinaci při provlékání 

kruhem. I tento týden jsme tvořili výbavu správného kouzelníka. Děti si 

vyrobily kouzelnické klobouky, trička, hůlky a společně jsme tvořili plakáty 

všech společenství. Za teplého počasí jsme se schladili vodními bombami a 

vodou z rozstřikovače. 

V úterý nás opět navštívila paní doktorka Novotná, se kterou si děti 

tentokrát vyzkoušely, jak odebrat krev - z pomeranče, a mnoho dalšího. 

Ve čtvrtek jsme celé dopoledne strávili na nedalekém fotbalovém hřišti, kde 

jsme si zahráli hru Ocásky, děti si hrály s obručemi, švihadly, lanem a frisbee. 

Kluci si také zahráli fotbal. 

V pátek došlo opět na hledání pokladu. Ten byl ukryt v pískovišti, ve 

kterém ho kouzelníci pohotově objevili. V pokladu děti našly pamětní listy, 

barevné drahokamy, hopíky a drobné sladkosti. 

Příměstský tábor navštívilo celkem 41 dětí. Děti získaly nové kamarády a 

užily si dva týdny plné zábavy, her a dobrodružství. 

Velké poděkování patří vedoucím Pavlíně Balcarové, Kláře Slavíkové, 

Natálii Slavíkové, Renatě Pánkové a kuchařce Marii Šimkové a jejímu 

pomocníkovi Michalu Šimkovi ml., kteří nám servírovali výborná jídla. 
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Děkujeme také Lence Vackové, Jindřišce Balcarové, Ivě Kučerové, 

Michaele Kučerové a všem rodičům, kteří nám svěřili své ratolesti a hlavně 

dětem, které s námi prožily všechna kouzelnická dobrodružství. 

Dále velice děkujeme Oldřichu Pánkovi za peněžní dar. 

 

Fotografie z obou turnusů naleznete na stránkách Komunitní školy. 

 

https://www.ceskehermanice.cz/komunitni-skola/fotogalerie/komunitni-

skola/2021 

 

Organizátoři a vedoucí příměstského tábora České Heřmanice 
 

 

 

 

 

Sbor pro občanské záležitosti informuje 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

       -ak-   

V červnu oslavili své životní jubileum 60 let paní Zdeňka 

Roubínková z Českých Heřmanic, pan Josef Šmejdíř z Českých 

Heřmanic, 70 let paní Mária Radimecká z Chotěšin a 85 let paní Marie 

Matoušová z Českých Heřmanic.  

V srpnu oslavily své životní jubileum 60 let paní Věra Doskočilová 

z Českých Heřmanic, Blanka Michálková z Českých Heřmanic a 70 let 

paní Svatava Bednářová z Českých Heřmanic.  

 

Jménem redakce všem jubilantům gratulujeme a přejeme hodně zdraví 

do dalších let. 
 

V květnu se manželům Zavřelovým narodil syn Ondřej. 

V červnu se Šárce Škodové a Martinu Mikulovi narodila dcera Aneta. 

V červenci se manželům Jeřábkovým narodil syn Tomáš. 

 

Rodičům gratulujeme a Ondřejovi, Anetě a Tomášovi přejeme v životě 

hodně štěstí a zdraví. 
 

https://www.ceskehermanice.cz/komunitni-skola/fotogalerie/komunitni-skola/2021
https://www.ceskehermanice.cz/komunitni-skola/fotogalerie/komunitni-skola/2021
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Dle plánu preventivně výchovné činnosti na úseku požární ochrany pro 

rok 2021 městys zveřejňuje v měsíci září následující článek: 

 

Topné období 
 

Žloutnoucí listy mávají v podzimním větru na rozloučenou odcházejícímu 

létu, ranní mlhy nás donutí navléci teplé kabáty a letmý pohled na teploměr 

vysvětlí, proč z komínů začínají stoupat proužky dýmu. Ti, kdo se včas 

nezásobili topivem, se tváří ustaraně a pokoušejí se napravit, co přes léto 

nestačili. Nejsou však jediní, komu na čele přibudou vrásky. Protože je-li pro 

zahrádkáře a zemědělce dobou žní červenec a srpen, pro motoristy představuje 

vrchol brněnská Velká cena, pak pro hasiče sezóna vrcholí právě v topném 

období. 

 Kdo z nás si při zatápění uvědomí, že jenom závady na topidlech, jejich 

nesprávné používání a manipulace s odpadem přispěly za jediný rok 

k celkovým škodám částkou přes 33 milionů korun, ten uzná, že starosti hasičů 

jsou plně opodstatněné. A to nemluvíme zatím o dalších příčinách, které úzce 

souvisí právě s topným obdobím. 

 Domníváme se, že právě na tomto místě je třeba připomenout nesmírný 

význam požární prevence a preventivně výchovné činnosti, protože za většinou 

neštěstí stojí zdánlivě nepatrné a zanedbatelné maličkosti, které by bylo při 

včasné prevenci možno snadno odstranit. Bohužel si nikdo z postižených 

neuvědomil, oč je lacinější obětovaná chvilka volného času proti statisícovým 

škodám a zmařeným životům.  

 Co všechno bychom měli před započetím topné sezóny zkontrolovat? 

V tomto povídání uvedeme jenom hlavní body, protože k jednotlivým typům 

topidel se ještě vrátíme v podrobných samostatných statích. Začneme 

prohlídkou samotných kamen. Zkontrolujeme šamotování, uzávěry dvířek a 

stav kouřovodů. Pravidelnou prohlídku u tepelných spotřebičů na plyn 

ponecháme na odborníkovi. U elektrických spotřebičů prověříme přívodní 

šňůry, zásuvky i dimenzování pojistek proti případnému zkratu. U všech topidel 

budeme dbát na bezpečný odstup od zařízení místnosti, a pokud není možné jej 

dodržet, zabezpečíme alespoň kvalitní tepelnou izolaci.  

Dále prohlédneme napojení na komínové těleso a majitelé rodinných 

domků se přesvědčí, zda odpovídá požárním předpisům, je-li omítnuto, jestli 

v něm nejsou zazděné trámy a zda hořlavé látky jsou uloženy dostatečně 

daleko.  

Pokud prohlídka neukáže závady, zbývá jen se seznámit se správným 

postupem obsluhy a hlavně jej vždy dodržovat. Tím jsme udělali vše, co bylo 

třeba udělat ke snížení nebezpečí vzniku požáru a nezbývá než popřát vám 
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příjemné chvíle pohody u hřejících kamen, strávené bez obav, že místo člověka 

se o naše hodnoty postará jen požár. 

                                                                                                                -pe- 

 

Informace z úřadu městyse 
 

✓ Akce Obecní dům v Českých Heřmanicích 

V měsíci září byla zahájena stavba Obecní dům v Českých 

Heřmanicích, která je podpořena z dotačního programu Ministerstva pro 

místní rozvoj (MMR) č. 11708 - Podpora revitalizace území a 

podprogramu 117D08200 Podpora regenerace brownfieldů pro 

nepodnikatelské využití s výší dotace 14.415.698 Kč. Stavbu bude 

realizovat STABYT, bytové družstvo v Ústí nad Orlicí za 22.360.757,20 

Kč s DPH. Jedná se o rekonstrukci bývalé fary, která pak bude sloužit 

široké veřejnosti pro volnočasové, kulturní a společenské aktivity a také 

pro celoživotní vzdělávání. Bude zde umístěna zasedací místnost, veřejná 

knihovna, archiv městyse, obřadní síň s výstavní místností, klubovny pro 

zájmovou činnost a místnosti pro vzdělávání a potřebné zázemí. Součástí 

žádosti o dotaci z MMR byla také nová přístavba Úřadu městyse, ale ta 

nebyla dotačním místem podpořena. Pro úplnost dodáváme, že příprava 

této stavby v podobě studií a projektových dokumentací již městys vyšla 

na necelý 1 mil. Kč a ještě cca 500 tis. Kč uhradíme za výkon 

technického dozoru stavebníka pro stavbu a koordinátora bezpečnosti a 

ochrany zdraví při práci a autorský dozor. Určitě si ale všichni přejeme, 

aby budova bývalé fary uprostřed městyse byla opravená a byla ku 

prospěchu nám všem. 

-pe a pl-                                                                                     

    

                                                                                 

Telegrafické zprávičky z jednání zastupitelstva 
 

Dne 9. 6. 2021: 

 

ZM schválilo: 

• nejvhodnější nabídku společnosti STABYT, bytové družstvo v Ústí nad 

Orlicí, Ústí nad Orlicí na realizaci veřejné zakázky na akci „Obecní dům 

v Českých Heřmanicích“ ve výši 22.360.757,20 Kč s DPH.  

• nejvhodnější nabídku společnosti JAFIS s.r.o., Litomyšl v cenách s DPH 

261.360 Kč za technický dozor investora, 94.380 Kč za koordinátora 
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BOZP a 10.890 Kč za zpracování plánu BOZP při realizaci veřejné 

zakázky akce „Obecní dům v Českých Heřmanicích“.  

• cenovou nabídku spol. Energetická agentura s.r.o., Praha 5 na vykonávání 

autorského dozoru v rámci akce „Obecní dům v Českých Heřmanicích“ 

ve výši 9.535 Kč vč. DPH za každou provedenou kontrolu vč. dopravy.  

• nejvhodnější nabídku společnosti LKI s.r.o. Vysoké Mýto na realizaci 

veřejné zakázky na akci „Výměna zdroje tepla v kulturním domě č.p. 120 

v Českých Heřmanicích“ ve výši 486.147,70 Kč s DPH.  

• nejvýhodnější nabídku na pořízení a montáž sekčních vrat do budovy 

hasičské zbrojnice v Netřeby od spol. Sefir s. r. o., Zlonín v ceně 35.705 

Kč vč. DPH. 

• předloženou OZ vyhlášku městyse České Heřmanice č. 2/2021 o nočním 

klidu. 

• cenovou nabídku spol. PEKASS a.s., Praha - Uhříněves na pořízení nové 

Mulčovací sekačky - Grillo model Climber 10.27 AWD v ceně 337.590 

Kč s DPH, která bude ponížena o zpětný odkup nefunkční sekačky Grillo 

v ceně 42.350 Kč s DPH. Z této ceny bude ještě odečtena sleva ve výši 

4%. Takže výsledná cena sekačky je 283.430,40 Kč vč. DPH.  

• cenovou nabídku Správy a údržby silnic Pardubického kraje, Pardubice 

na výspravu místních komunikací č. 4554 a č. 4556 v k.ú. České 

Heřmanice v celkové 29.645 Kč s DPH. 

• Smlouvu o poskytnutí dotace v rámci Programu obnovy venkova 

Pardubického kraje č. OŽPZ/21/72118 jejímž předmětem je účelové 

poskytnutí investiční dotace ve výši 110.000 Kč z rozpočtových 

prostředků Pardubického kraje na akci „Sýpka – obnova dřevěné podlahy 

v 1. NP“ v celkové ceně 237.818,40 Kč vč. DPH. 

 

ZM jednalo: 

• žádosti B. Jetmara, Vračovice o koupi pozemku č. 21/4 v k.ú. Chotěšiny 

za účelem výstavby RD. Starosta upozornil ZM, že na minulém jednání 

bylo dohodnuto, že pozemek zatím nebude městys prodávat, protože není 

vyřešena přístupová cesta, na kterou městys nemá v tuto chvíli finance. 

Prozatím bude pozemek pronajat na 3 roky současné nájemkyní tohoto 

pozemku. 

• o žádosti M. a P. Langerových, Vysoké Mýto o koupi částí pozemků č. 

276 a 1193/35 v k.ú. České Heřmanice. ZM s prodejem souhlasí za 

podmínek prodeje – 30 Kč/m2, žadatel uhradí poplatek za řízení o 

povolení vkladu práva do KN a dále uhradí náklady na vyhotovení 

geometrického plánu a kupní smlouvy.  
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• o žádosti Demofrank s.r.o., Praha o prodeji st. p. č. 37/5 o výměře 23 m2, 

která byla oddělena z p.p.č. 1193/1 v k.ú. České Heřmanice dle 

geometrického plánu č.445-166/2021. Starosta informoval ZM, že prodej 

tohoto pozemku byl zveřejněn záměrem městyse č. 5/2021, který byl 

zveřejněn od 23.5. do 8.6.2021. ZM s prodejem souhlasí za podmínek 

prodeje – 30 Kč/m2, žadatel uhradí poplatek za řízení o povolení vkladu 

práva do KN a dále uhradí náklady na vyhotovení geometrického plánu a 

kupní smlouvy.  

• o třech připravených vizualizacích studie klidové zóny Heřmanka od Ing. 

arch. Jiřího Šafra a Ing. arch. Kateřiny Profousové, Vysoké Mýto. ZM se 

shodlo připravit v září veřejné projednání těchto vizualizací v rámci 

jednání ZM v KD. 

• o nabídce FAKTA PRESS Svitavy na natočení videospotů z plánovaných 

akcí (dětské dny a Staročeský jarmark v ceně celkem 3.700 Kč za 5 akcí a 

doprava cekem 1.500 Kč. ZM se shodlo nabídku nevyužít. 

 

ZM vzalo na vědomí: 

• informaci starosty, že v rámci akce „Modernizace ZŠ České Heřmanice“ 

dojde k úpravě projektové dokumentace (výška podlahy učebny a náhrada 

části nosné stěny). Dále, že se bude navíc dělat příprava podlahy pro 

rozšíření družiny ZŠ v 1.NP, která by bezprostředně navazovala při 

výstavbě obvodových stěn nové učebny. Rozpočet nákladů se připravuje. 

A nakonec, že se musí v rámci projektu dodržet konektivita a vybavení 

učebny, ale peníze z projektu jsou již vyčerpány na výstavbu učebny a 

potřebného zázemí, takže je nutné tedy tyto náklady zahrnout do rozpočtu 

městyse. 

 

Diskuze: M. Sobel – upozornil, že je třeba dosekat cestu za Pazdernou. 

Dotazoval se také, kdy bude probíhat čištění potoka, kdy bude umístěna socha 

čápa před školou a kdy bude instalována plakátnice. Závěrem požádal o 

ostříhání keřů na Pazderně. Starosta – termín čištění potoka není zatím znám, 

plakátnice je opravena a nyní je potřeba zajistit zabetonování konzolí, 

T. Jeřábek - socha čápa bude umístěna hned, jak se podaří zajistit výkopové 

práce pro umístění konstrukce. J. Marcal informoval, že žádost o dotaci pro 

JSDHO bude zpracována do příštího jednání ZM. Dále upozornil na pozdní a 

špatné sekání v městysi. J. Pánek – je třeba vyvést popelnici u lipky, uříznout 

pařez po poraženém stromu a posekat kolem lípy a na cestě Netřeby Sloupnice. 

Dále je třeba naštěpkovat větve uložené v Netřeby u kontejneru, nechat udělat 

rámeček na parte na plakátnici v Netřeby a vyměnit sklo na čekárně. Zajistí J. 

Pánek. J. Lichtenberk informoval ZM, že v Tisové mají mlatové cestičky na 

hřbitově a zda by to nešlo u nás také tak udělat. V souvislosti s tím informoval, 
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že byli osloveni 2 projektanti pro podání nabídky na zpracování projektu na 

cestičky na hřbitovech. T. Jeřábek – informoval, že již došlo k dohodě mezi 

nájemcem pozemku za CVA, kde nyní probíhá cvičení hasičů. Nově hledají 

nové místo pro trénování a navrhují, že by chtěli využít část cesty za 

Pazdernou, kde budou instalovány prvky na Stezce zdraví a poznání. ZM 

souhlasilo. MUDr. Novotná se dotazovala, zda již někdo hovořil s majitelem 

pozemku p.č. 4 v k.ú. České Heřmanice, aby byla sjednána dohoda o uklizení 

tohoto pozemku vzhledem k jeho umístění uprostřed obce. Dále se dotazovala, 

zda je již hotova cedule zákaz skládky k hromadě hlíny umístěné na pozemku 

městyse č. 346/1 k.ú. České Heřmanice a na prodej nemovitostí městyse Borová 

čp. 7 a Netřeby čp. 26. 

 

Dne 30. 6. 2021: 

 

ZM schválilo: 

• Kupní smlouvu mezi městysem a Demofrank, s. r. o., Praha 5 na prodej st. 

p. č. 37/5 o výměře 23 m2 za 690 Kč, která byla oddělena z p.p.č. 1193/1 

v k.ú. České Heřmanice dle geometrického plánu č.445-166/2021. 

• Smlouvu o zemědělském pachtu č. 128/2021 mezi městysem a 

Zemědělsko obchodním družstvem Zálší, Choceň na dobu neurčitou 

s účinností od 1.10.2021 s výpovědní lhůtou 3 roky. Celkové roční 

pachtovné za pozemky o výměře 8,5238 ha v k.ú. České Heřmanice a 

Chotěšiny bude činit 31.238 Kč.  

• Darovací smlouvu ve výši 1.000 Kč Spolku přátel Růžového paloučku se 

sídlem v Újezdci na zajištění slavnosti na Růžovém paloučku dne 4. 7. 

2021. 

• Dohodu o výběru poplatků a předávání dokladů dle zákona č. 541/2020 o 

odpadech mezi městysem a společností EKOLA České Libchavy s.r.o., 

České Libchavy. 

• nabídku od Jiřího Kamenického, Dlouhá Třebová na autorský dozor 

v rámci Akce „Výměna zdroje tepla v kulturním domě č.p. 120 v Českých 

Heřmanicích“ v ceně 16.940 Kč s DPH. 

• obsah změny č. 4 Územního plánu městyse České Heřmanice 

v předložené podobě. 

• nabídku na zpracování změny č. 4 Územního plánu České Heřmanice od 

společnosti TIPOS projektová kancelář, s.r.o., Ústí nad Orlicí v ceně 

99.980 Kč.   

• finanční dar pro obce zasažené tornádem na jižní Moravě v celkové výši 

50.000 Kč. 
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• nákup jídelního stolu v hodnotě 5.260 Kč včetně DPH a poštovného a 

balného, jehož nákup bude hrazen ze schváleného příspěvku městyse na 

provoz ZŠ v roce 2021. ZM souhlasilo s nabytím tohoto majetku do 

vlastnictví zřizovatele. 

 

ZM souhlasilo: 

• s podáním žádosti na Pardubický kraj o Programovou účelovou dotaci na 

podporu jednotek sboru dobrovolných hasičů obcí Pardubického kraje na 

pořízení požární techniky a věcných prostředků požární ochrany v období 

2021 – 2024 v celkové hodnotě 183.912 Kč s maximální možnou dotací 

ve výši 128.737 Kč.  

 

ZM povolilo: 

• výjimku z nejnižšího počtu žáků pro školní rok 2021/2022 v Základní 

škole České Heřmanice v souladu se školským zákonem a prováděcím 

právním předpisem za předpokladu, že městys uhradí zvýšené výdaje na 

vzdělávací činnost školy, a to nad výši stanovenou krajským normativem. 

 

ZM jednalo: 

• cenové nabídce na stavbu stropu nad částí dvoru v budově školy, který by 

mohl být uložen do nově vznikající zdi třídy v rámci Akce „Modernizace 

ZŠ České Heřmanice“ ve výši 260.387,84 Kč vč. DPH od společnosti 

STAVITELSTVÍ-TRUNEC s.r.o., Vysoké Mýto. Tento strop by 

v budoucnosti sloužil pro rozšíření MŠ a v budoucnu jako podlaha při 

rozšíření družiny ZŠ. ZM byl předložen upravený rozpočet od společnosti 

JAFIS s.r.o., Litomyšl, která zajišťuje technický dozor investora a tento 

návrh je ve výši 144.378,40 Kč. Starosta informoval ZM, že v rozpočtu 

městyse na rok 2021 tato částka není zahrnuta. Současně upozornil ZM, 

že v rámci akce „Modernizace ZŠ České Heřmanice“ jsou již v tuto dobu 

předpokládány vícepráce z důvodu chyb v projektové dokumentaci a 

výkazů výměr v částce 350 tis. Kč bez DPH. Z tohoto důvodu se ZM 

shodlo prozatím stavbu stropu nad částí dvoru nerealizovat. Dále ZM 

pověřilo starostu zjistit, zda je možné požadovat úhradu vícenákladů 

z důvodů těchto chyb po projektantovi. 

• o aktuální dotační výzvě Národní́ sportovní́ agentury Kabina 2021-2025 

(technické zhodnocení a výstavba sportovních zařízení včetně jejich 

zázemí, vybudování bezbariérových přístupů do sportovních zařízení). 

ZM jednalo o možnosti využití dotace na akci „Modernizaci CVA České 

Heřmanice“, která nebyla zcela podpořena od MMR. Starosta zjistí, zda 

k dotaci MMR lze využít spolufinancování z dotační výzvy Kabina 2021 

– 2025. Starosta upozornil, že žádost musí být podána do 31.8.2021 
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včetně povinných příloh a vyjádření stavebního úřadu. Celková alokace 

na obec je 800 tis. Kč a můžou žádat jen vlastnící sportovní 

infrastruktury. ZM pověřilo starostu jednat s předsedou TJ Sokol České 

Heřmanice, z.s. 

• o žádosti ZOD Zálší o úpravu zeleně na náměstí z důvodu bezpečnosti 

silničního provozu. Starosta informoval, že jednal s Ing. J. Vinterou, aby 

navrhl řešení, jak zeleň upravit. M. Sobel navrhuje umístit na křižovatku 

zrcadlo u č.p. 55. ZM se shodlo nechat stromy v původním stavu. 

• o nabídce na malované mapy s možností prezentace městyse od spol. 

CBS Nakladatelství s. r. o., Zlín v ceně od 7.980 Kč bez DPH. ZM se 

většinově shodlo nabídku nevyužít. 

• o žádosti J. Kriška, Hněvotín o úhradu 5.000 Kč za podání žádosti o 

platbu a doložení všech povinných a nepovinných příloh v rámci akce 

„Stezka zdraví a poznání České Heřmanice“. Starosta upozornil ZM, že 

toto podání žádosti již obsahovala Příkazní smlouva i nabídka na 

zpracování žádosti o dotaci na tuto akci, kterou ZM schválilo na svém 

jednání 23.6.2021. ZM se většinově shodlo žádosti nevyhovět. 

 

ZM vzalo na vědomí: 

• informaci z odpadového hospodářství od místostarosty, že tuna uloženého 

odpadu na skládce nově stojí 800 Kč. V případě, že nebude překročen 

limit 200 Kg směsného komunálního odpadu na osobu/rok, může městys 

ze zákona uplatnit slevu 300 Kč za t uložení tohoto odpadu. V souvislosti 

s tímto navýšením řešilo ZM možné navýšení od roku 2022 místního 

poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, 

využívání a odstraňování komunálních odpadů. Důvodem navýšení je, že 

městys dlouhodobě tuto službu dotuje, protože tento poplatek ve výši 500 

Kč, který nebyl navýšen od roku 2014, nepokryje náklady spojené 

s odpadovým hospodářstvím. Např. v roce 2019 byla ztráta 160 Kč na 

poplatníka. Starosta pověřil místostarostu připravit podklady pro 

stanovení poplatku za odpady na rok 2022. 

• zápis z 1. kontrolního dne na akci „Modernizace ZŠ České Heřmanice“ 

dne 23.6.2021. 

• oznámení ředitelky MŠ České Heřmanice o uzavření Mateřské školy 

České Heřmanice o letních prázdninách od 19. 7. 2021 do 20. 8. 2021. 

 

Diskuse: 

Starosta informoval ZM, že Povodí Labe, sp. nakonec nebude čistit potok 

v Českých Heřmanicích, protože nesmí čistit toky, tam kde nemá ČR pozemky. 

ZM jednalo o dalších možnostech, jak potok vyčistit. Místostarosta poptá firmy 
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na vyčištění potoka včetně cenových nabídek. M. Sobel se dotazoval na 

instalaci plakátnice. Opravená plakátnice je již dovezena a teď se čeká na 

zabetonování kotvících patek. Dále navrhuje uspořádat oficiální (slavnostní) 

otevření Stezky zdraví a poznání České Heřmanice a také informoval, že L. 

Matouš vyrobí víko na odpadkový koš na stezce. Závěrem navrhl uspořádání 

zastupitelstva o prázdninách v kulturním domě, kde by byla představena studie 

Heřmanky a další témata – ukončení Naší hospůdky (hospodaření a prodej 

majetku), stavby (Obecní dům a nástavba ZŠ), záměr se sýpkou, odpadové 

hospodářství, třídění odpadů….). ZM se nakonec shodlo, že ZM bude v KD dne 

2.9. od 18 hod. J. Pánek navrhuje vyvěsit záměr na prodej pozemku č. 1019/4 a 

prodej části pozemku č. 1019/1  v k.ú. České Heřmanice (vedle statku čp 27 na 

Netřeby). ZM se shodlo, že nejnižší nabídka kupní ceny za m2 musí činit 260 

Kč (původně 220 Kč) a bude to formou výběrového řízení (obálkovou 

metodou). ZM pověřilo starostu vyvěsit záměr. Dále upozornil, že je před 

evangelickým hřbitovem suchý strom. Závěrem se dotazoval, zda se pracuje na 

projektu opravy cesty ke Drůbežárně a zda je již ve výrobě rámeček na parte na 

plakátnici. Jestli ne, tak poptá P. Opařila na výrobu rámečku. Ing. J. Lichtenberk 

informoval, že byla podepsaná smlouva na koupi sekačky Grilo. Dotazoval se, 

zda oprava silnice Chotěšiny - Chotěšinky je již finální. Starosta pověřil Ing. J. 

Lichtenberka jednat s panem Markem (vedoucí provozního odd. Ústí nad Orlicí 

– SÚS Pardubického kraje). Dále se dotazoval, zda bylo již odpovězeno B. 

Jetmarovi na žádost o koupi pozemku č. 21/4 v k.ú. Chotěšiny. Zatím ne. 

Odpovědět, že městys nemá peníze na příjezdovou cestu a zasíťování. 

J. Lichtenberk informoval, že je ochoten zaplatit si cestu sám. MUDr. M. 

Novotná informovala, že místní organizace, která také třídí nějaký odpad, by 

měly městysu předávat doklady o množství vytřízeného odpadu, aby toto 

množství bylo započítáno do celkového vytřízeného odpadu v městysi. Dále 

informovala o průběhu opravy věžních hodin od pana Diblíka a navrhla do 

budoucna oslovit nového opraváře těchto hodin.  Navrhuje zaslat děkovný 

dopis za opravu a sdělit, že již další nutné opravy požadovat nebudeme. Dále 

upozornila, že odstavná plocha pod kontejnerem u čp. 125 v Českých 

Heřmanicích je zaplevelená a okolí neudržované. Dále informovala, že je 

v přípravě Pamětní deska pro oběti totality. Co se týče výroby sochy na 

Staročeském jarmarku, tak navrhla zadat řezbáři sousoší do připravovaného 

betléma. Závěrem se dotazovala, zda jsou nějaké návrhy, co s budovami 

v majetku městyse na Borové čp 7. a na Netřeby čp. 26. ZM se shodlo Borovou 

zatím ponechat po dobu udržitelnosti dotace na akci „Návrat ke kořenům - 

oprava stodoly s vozovou kolnou v Borové čp. 7 - I. etapa (střechy a dřevěné 

konstrukce)“. ZM jednalo o tom, co se statkem na Netřeby. Starosta informoval, 

že je třeba nejprve udělat pasport budovy a pak je možné řešit projekt na 

přestavbu na sociální bydlení. ZM zvažovalo i možnost prodeje. Zde starosta 
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také upozornil na udržitelnost projektu „Modernizace sběrného místa v 

Českých Heřmanicích“. 

   

Dne 27.7.2021: 

 

ZM schválilo: 

• dodatek č. 2 ke smlouvě o dílo mezi městysem a STAVITELSTVÍ-

TRUNEC s.r.o., Zimní 823, 566 01 Vysoké Mýto v rámci akce 

„Modernizace ZŠ České Heřmanice“, kterým se navyšuje cena díla o 

151.109,58 Kč vč. DPH. Nová cena díla bude 4.280.931,19 Kč. Důvodem 

navýšení ceny díla jsou chyby v projektové dokumentaci. 

• Smlouvu o dílo mezi městysem a Ing. arch. Petrem Kuldou – TIPOS, Ústí 

nad Orlicí na zpracování Změny č. 4 Územního plánu České Heřmanice 

v ceně 99.980 Kč. 

• Rozpočtové opatření č. 3/2021 v předložené podobě. 

• finanční dar TJ Sokol České Heřmanice, z.s. ve výši 1.000 Kč na 

fotbalový kemp konaný 3. – 5. 8. 2021. 

• darovací smlouvu mezi městysem a Sdružení místních samospráv, z. s., 

Zlín-Prštné, kterou se městys zavazuje převést finanční dar dle usnesení č. 

117/2021 pro obec Hrušky ve výši 25.000 Kč a pro obec Moravská Nová 

Ves ve výši 25.000 Kč. 

• nabídku společnosti Dotace bez starostí s.r.o., Hradec Králové na podání 

žádosti o dotaci, administraci a vyúčtování dotace v ceně 18.150 Kč 

s DPH na  akci „Modernizace víceúčelového hřiště – České Heřmanice“ 

v rámci Dotační výzvy Kabina 2021-2025.  

• podání žádosti o dotaci na akci Modernizace víceúčelového hřiště – 

České Heřmanice do výzvy Národní sportovní agentury: VÝZVA 8/2021- 

Kabina 2021, kterou vyhlásila Národní sportovní agentura, dne 

24.6.2021. ZM schválilo poskytnutí finančních prostředků na povinnou 

spoluúčast žadatele ve výši 20 %. 

• poskytnutí finančních prostředků žadateli o dotaci: TJ Sokol České 

Heřmanice na financování spoluúčasti žadatele v minimální výši 10 % 

maximálně ve výši: 100 000 Kč z celkových nákladů projektu s názvem: 

Vybudování závlahy a rekonstrukce zázemí – TJ Sokol České Heřmanice. 

Spoluúčast bude poskytnuta v případě schválení žádosti Národní 

sportovní agenturou. 

• nabídku společnosti Berger - Huck s.r.o., Horní Jelení na výrobu a montáž 

ochranných sítí na víceúčelové hřiště v CVA České Heřmanice v ceně 

64.994 Kč. 
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• nabídku P S K , s.r.o. CHOCEŇ, s.r.o., Choceň na čištění nádrže Šupky“ u 

knihovny a potoka u Koskových v Českých Heřmanicích v ceně 

36.675,10 Kč s DPH. 

• nabídku Geodézie Cindr - Ing.Miloslav Cindr, Česká Třebová na 

vyhotovení GP na rozdělení pozemku č. 1019/1 za cenu do 9.500 Kč a GP 

na rozdělení a scelení pozemků p.č. 346/1, 1215/2, 4026, 393/45 v ceně 

do 16.000 Kč to vše v k.ú. České Heřmanice. 

• nabídku Petra Grünwalda, Wihanova 365, Brandýs nad Orlicí na opravu 

brzd u CAS 25 – UO 5116 ve výši 17.100 Kč.  

 

ZM souhlasilo: 

• s věcným darem TJ Sokolu České Heřmanice do tomboly na Fotbalovou 

pouť v hodnotě 500 Kč, se zapůjčením stojanů na odpadkové koše a 

praktikáble na tuto akci. 

 

ZM jednalo: 

• o dvou žádostech o projednání tématu ochrany městyse před povodněmi, 

které městys obdržel od dvou občanů J. Rensy a MVDr. J. Cacka. Oba 

vyjádřili obavy o majetek obyvatel žijících v blízkosti toku Sloupnického 

potoka z důvodu možných četnějších lokálních záplav. Starosta 

informoval ZM, že Státnímu pozemkovému úřadu (SPÚ), který musí 

monitorovat povodňové stavy v obcích, byla předána informace o 

poslední bleskové povodni ze dne 9.7.2021. SPÚ na základě těchto 

doložených zpráv o záplavách vyhodnotí nutnost výstavby 

protipovodňových opatření.  

• o stížnosti občanů místní části Chotěšiny na špatný stav povrchu na 

mostku mezi čp. 24 a čp. 18. Starosta informoval ZM, že oprava mostku 

není možná a je potřeba vypracovat projektovou dokumentaci na nový 

mostek. ZM navrhuje prozatím povrch mostku provizorně vyspravit. J. 

Lichtenberk poptá nabídku na výspravu mostku u J. Dlouhého. 

• opětovně o směně částí pozemků č. st. 61 a č. 90, 93/1, 93/2, 93/3, 1205, 

1326/28 v k.ú. České Heřmanice, kdy majitel pozemků požaduje 

zachování původní hranice pozemku č. 93/3 místo společně 

odsouhlasených nově zaměřených bodů. ZM se shodlo dohodnout 

s majitelem pozemku č. 93/3, aby uhradil zaměření dohodnutých 

hraničních bodů na tomto pozemku. Vzhledem k tomu, že nebyla 

dodržena dohoda o těchto hraničních bodech, ZM navrhuje odstoupit od 

plánovaných směn výše uvedených částí pozemků. 

• o výběru z pasportu komunikací městyse místní komunikace III. třídy, 

které jsou buď v havarijním, špatném nebo částečně dobrém stavu, na 
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které by bylo třeba připravit projektovou dokumentaci na opravu těchto 

komunikací. Na základě této dokumentace bude možné podat žádost o 

dotaci na opravu těchto komunikací, případně se budou moci některé 

komunikace opravovat z rozpočtu městyse na základě výběrových řízení. 

Jde o tyto komunikace: V Českých Heřmanicích - 3c podél pohostinství 

včetně parkovacích míst, 7c-2 od č.p. 74 po č.p. 144, 8c od č.p. 63 k č.p. 

83, 9c od. č.p. 10 po č.p. 72, 11c od č.p. 30 po č.p. 32. V Chotěšinách 17 c 

od č.p. 4 k č.p. 24 včetně výstavby nového mostku. V Netřeby - 22c od. 

č.p. 9 k hranici k.ú. Horky. V Chotěšinkách – 23c od. č.p. 26 k č.p. 28. 

ZM pověřilo starostu zajistit nabídky na vypracování projektové 

dokumentace na opravu těchto komunikací. 

• o žádosti L. Š., Chotěšiny o koupi části pozemku č. 290/1 v k.ú. 

Chotěšiny o výměře 27 m2 z důvodu scelení pozemků okolo domu. ZM 

pověřilo starostu jednat s žadatelem ohledně podmínek prodeje – 30 

Kč/m2, žadatel uhradí 2.000 Kč za poplatek za řízení o povolení vkladu 

práva do KN a dále uhradí náklady na vyhotovení geometrického plánu a 

kupní smlouvy. 

• o žádosti manželů J. a P. Říhových o příspěvek na rekonstrukci opěrné zdi 

mezi č.p. 30 a obecní cestou p.č. 1197 a na možnou pomoc s odvozem 

materiálu. ZM se shodlo požádat o vyčíslení nákladů a poté se ZM 

dohodne na výši podpory.  

• opětovně o žádosti B. Jetmara, Vračovice o koupi pozemku č. 21/4 v k.ú. 

Chotěšiny z důvodu výstavby RD. Žadateli bylo odpovězeno na jeho 

první žádost, že městys nyní nemá peníze na zasíťování tohoto pozemku a 

na vybudování příjezdové cesty. Žadatel odpověděl, že je ochoten si 

zasíťování uhradit na vlastní náklady a ještě navrhl kupní cenu za m2. 

ZM navrhlo z pozemku nejdříve oddělit část, na které stojí zemědělská 

stavba. Starosta zajistí nabídku na vypracování GP od J. Cindra. Starosta 

odpoví žadatelce o pronájem, že městys pozemek nabídne k prodeji a tím 

ji nebude prodloužena nájemní smlouva. 

• o žádosti L. Čechala, Litomyšl o zakoupení klimatizace do Naší 

hospůdky. ZM se žádostí nesouhlasilo a navrhlo, aby si žadatel 

klimatizaci pořídil na vlastní náklady. ZM také nesouhlasilo se stavebními 

úpravami souvisejícími s instalací klimatizace. ZM navrhlo dohodnut s 

nájemcem Naší hospůdky schůzku na místě ohledně kontroly pronajatého 

majetku. Starosta navrhl, aby byl účastný i kontrolní výbor.  

• o ústní žádosti M. H., České Heřmanice o obnovu odvodňovacího příkopu 

za čp. 134 – 139. ZM navrhlo oslovit D. Šruta a poptat cenu na obnovu 

tohoto příkopu. 
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ZM vzalo na vědomí: 

• Rozpočtové opatření č. 2/2021. Rozpočtovým opatřením dojde v souladu 

s ustanovením §16 zákona č.250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech 

územních rozpočtů, k přesunu rozpočtových prostředků, aniž se změní 

celkový objem rozpočtu. Dále starosta informoval o plnění rozpočtu 

městyse a plnění daňových příjmů v období leden–červen 2021. 

• informaci starosty, že městys obdržel Rozhodnutí Ministerstva kultury o 

poskytnutí příspěvku na obnovu nemovité kulturní památky na akci 

„Barokní sýpka r.č. 34712/6-3848 - obnova dřevěných částí schodiště a 

vzpěr nosných sloupů v Českých Heřmanicích“ ve výši 50.000 Kč. 

Náklady budou činit 64.516,80 Kč. 

• informaci starosty o termínech udržitelnosti projektů „Návrat ke kořenům 

– oprava stodoly s vozovou kolnou v Borové čp. 7 - I. etapa (střechy a 

dřevěné konstrukce)“ do 8.12.2022 a „Modernizace sběrného místa v 

Českých Heřmanicích“ statek na Netřeby – únor 2024. 

 

Diskuze: 

starosta – navrhl témata na jednání ZM v KD dne 2.9.: Zpráva o činnosti ZM a 

informace o probíhajících a připravovaných akcích (Obecní dům a nástavba ZŠ, 

stezka, CVA, záměr se sýpkou) - P. Eliáš; Informace k Naší hospůdce 

(hospodaření při provozování městysem, prodej majetku a aktuální provoz) 

a informace k odpadovému hospodářství (zdražení poplatku, pozvat zástupce ze 

společnosti EKOLA České Libchavy ohledně výkladu nového zákona o 

odpadech) – M. Sobel; další témata potřebná k projednání či schválení. 2) 

nedořešené body z minulých diskusí: oprava věžních hodin – poděkování 

Diblík – text připraví M. Novotná; socha čápa před školou a plakátnice – T. 

Jeřábek informoval, že podstavec sochy čápa je potřeba dole zkrátit, na 

výkopové práce a zabetonování ocelové konstrukce se nepodařilo nikoho 

sehnat. Co se týče plakátnice, tak kotvící účka jsou připravena k pozinkování a 

poté je bude možné zabetonovat. Plakátnice bude ze sběrného místa přemístěna 

na sýpku; projekt hřbitovy – J. Lichteneberk informoval, že projekty jsou 

poptány, ale zatím není žádný výstup – projekt bude koncem roku nebo 

začátkem roku 2022. T. Jeřábek nedoporučuje cesty udělat z mlatu, protože 

plocha hřbitovů není vodorovná a při deštích může být mlat vyplaven; uklizení 

pozemku č. 4 v k.ú. České Heřmanice – starosta se s majitelem pozemku 

dohodne; 3) Starosta informoval ZM o své připravované rezignaci na funkci 

starosty (ne na mandát zastupitele) k 31.12.2021, nebo k 31.3.2022. Po diskusi 

s místostarostou, který by případně zastával funkci starosty byl nakonec 

domluven termín k 30.9.2021. J. Lichtenberk sdělil, že vzhledem ke svému 

zdravotnímu stavu uvažuje také o rezignaci. M. Sobel navrhl na pozici 

místostarosty MUDr. M. Novotnou. Starosta navrhuje se sejít na pracovním 
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jednání ZM a do té doby zjistí podrobnosti ohledně případných náhradníků za 

rezignované zastupitele a dalších procedurálních postupů. 4) Starosta na 

fotografiích ukázal ZM dešti poničenou cestu na Podšváb, která je v majetku 

ČR se správou Státního pozemkového úřadu (SPÚ). Starosta komunikoval 

s SPÚ ohledně opravy a bylo mu sděleno, že pokud cestou projede zemědělská 

technika, tak nic opravovat nebudou. Starosta navrhuje poslat žádost SPÚ v 

Pardubicích o opravu. 5) ZM řešilo, kdo napíše úvodní článek do Heřmánku. T. 

Jeřábek se nabídl, že napíše o hasičské soutěži – domluví se s manželi 

Říhovými, kdy bude uzávěrka. 6) Starosta informoval, že zatéká do Naší 

hospůdky. Pravděpodobně krupobití narušilo foliovou  střechu. Bude dán dotaz 

na pojišťovnu. 7) Starosta informoval ZM, že od 1.8. nastoupí VPP (K. 

Kašparová a H. Štanglerová). 8) ZM jednalo o upozornění správce KD na 

rezaté radiátory. 9) M. Sobel – upozornil po povodni 9.7., že by bylo dobré 

zhotovit žlabovky od čp. 80 po čp. 42 v Českých Heřmanicích pro odtok vody 

do kanalizace, aby nebylo zatápěna nemovitost čp. 42. ZM navrhuje oslovit D. 

Šruta a poptat cenu na vykopání rýhy v zeleném pásu podél plotu Marcalových. 

Dále upozornil na poničené zábradlí u Šupky (majetek Pa kraje). Dále navrhl 

přemýšlet, zda na sezónní práce na sekačku někoho nezaměstnat na dohodu o 

provedení práce, ale zajistit knihu jízd nebo určit oprávněnou osobu. To samé se 

týká úklidu v sociálním zázemí CVA a údržbu stezek. Na Fitness stezce 

navrhuje dát pod turistické odpočívadlo štěrk místo současné štěpky. 10) J. 

Pánek – hřiště na Netřeby – problém s pozemkem M. Hudečka – nikdo ho 

neudržuje. Majitel pozemku ho nechce prodat, ale ani udržovat, protože tam je 

umístěno asfaltové hřiště. J. Pánek dohodne s M. Hudečkem na místě. Dále 

upozornil, že SDH Netřeby nemá vybavení – košťata, lopaty na zásah. 11) J. 

Lichtenberk – žádost o odkup protipovodňových pytlů. ZM navrhuje pytle 

objednat pro J. Lichtenberka zvlášť. Dále požádal starostu o schůzku s panem 

Marečkem ohledně odkupu části jeho pozemku u dětského hřiště. 12) T. Jeřábek 

– navrhuje opravit obruby na náměstí a také upozornil na poničené zábradlí na 

Šupce. Dále požádal o jednání se ZOD Zálší ohledně cvičné dráhy pro hasiče u 

hasičárny. Stačil by pruh podél potoka o šířce 25 m na pronajatém pozemku od 

městyse č. 4001 v k.ú. České Heřmanice (vyjmutí z pachtovní smlouvy). 

13) MUDr. Novotná – Borová – zeleň u zastávky – je třeba posekat a nechat 

zatravnit (zasazené kvítí uschlo). Dále je potřeba řešit snížení rychlosti 

projíždějících aut v Borové – poptat policii. Starosta zajistí občasné kontroly – 

požádá o to písemně. Dále se informovala na kontejner na kov. Upozornila ZM, 

že v roce 2026 bude výročí 800 let od první písemné zmínky o Českých 

Heřmanicích – začít připravovat almanach. Dále se ujišťovala, zda úklid soc. 

zázemí na CVA budou nadále zajišťovat zaměstnanci. Byla navržena každé ráno 

kontrola, popř. uklidit, jinak úklid každý týden. 14) J. Marcal v onlinové 

komunikaci upozornil, že je potřeba sbírat posekanou trávu vedle Marcalových, 
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protože to tam pak smrdí a tato tráva ucpala i kanály při záplavě 9.7. Dále 

tlumočil zprávu o zásahu při záplavě dne 9.7. – čerpání vody u Cimflových. 

Navrhuje začlenit JSDHO Netřeby pod JSDHO České Heřmanice. Při tomto 

zásahu došlo k poškození CAS 25 – přední náprava brzdí špatně a zadní vůbec. 

ZM jednalo o nabídce P. Grünwalda na opravu brzd ve výši 17.100 Kč (není 

plátce DPH) – výměna pouzder – mimořádná finanční výpomoc městyse. M. 

Sobel požádal J. Marcala o sjednání schůzky s veliteli jednotek Netřeby a 

České Heřmanice.  
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